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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 22 
DE DESEMBRE DE 2022 
 
Vacarisses, a 22 de desembre de 2022, essent les 19:00 hores del dia de la data i prèvia 
convocatòria realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària, els components del Consell 
Plenari Municipal, a la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar i donar 
compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 

 

Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors 
 
Olga Serra i Luque 
Pere Casas i Ardanaz 
Albert Salamé i Sabater 
Júlia Carbó i Ballbé 
Paola Moral Ramírez 
Salvador Boada i Guàrdia  
María Moreno Martínez 
Raúl Avilés Trabalón 
Pedro Roque Serna González 
Concepción Miranda Lora 
Maria Clara Fuster Ramón 
 
 
No assisteix: Estefanía Muñoz Ramírez 
 
 
Assistits pel secretari accidental Jordi Sánchez Hurtado, qui dona fe de l'acte. 
 
 
 

O R D R E     D E L      D I A 
 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA.- 
 
1.1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 24 DE 
NOVEMBRE DE 2022.- 

Es sotmet a votació i queda aprovada per unanimitat dels presents. 
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR x x x x x x 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       
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1.2.- PROPOSTA DEL REGIDOR DE MEDI AMBIENT I RESPONSABILITAT AMB 
L’ENTORN D’APROVACIÓ DE L’ADDENDA DEL CONVENI SUBSCRIT ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE VACARISSES, L’ASSOCIACIÓ DE PROPIETARIS FORESTALS 
ENTORNS DE MONTSERRAT, I L’ASSOCIACIÓ CAN MIMÓ, PASTORS I PRODUCTORS 
ARTESANS, PER A L’IMPLEMENTACIÓ DEL PROJECTE LIFE MONTSERRAT A LA FINCA 
EL MIMÓ DE VACARISSES.- 

La Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Vacarisses, reunida en sessió ordinària el dia 10 
de juny de 2014, va aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Vacarisses a l’ASSOCIACIÓ DE 
PROPIETARIS FORESTALS ENTORNS DE MONTSERRAT” (APFEM), acceptant-ne els 
Estatuts pel qual es regeix, acord que fou ratificat pel Ple de l’Ajuntament de Vacarisses,  en 
sessió ordinària del dia 30 de juliol de 2014. 

El Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, reunit en sessió ordinària celebrada el dia 30 de juny de 
2016, va aprovar la minuta de contracte a subscriure entre l’Ajuntament de Vacarisses i 
l’APFEM, per a definir els treballs que executarà Associació de Propietaris Forestal Entorns de 
Montserrat d’acord amb el Pla Marc de Restauració i Millora Forestal, els programes anuals,  el 
Projecte Life Montserrat i d’altres, a la finca de titularitat municipal anomenada Mas Mimó , 
inscrita al Registre de la Propietat de Terrassa núm. 5, al Volum 3076, Llibre 114, Foli 19, núm. 
de finca 3571, en els termes que s’expressen a l’esmentat contracte i pel termini de vint anys. 
El contracte expressat fou signat en data 25 de novembre de 2016. 

En data 12 de febrer de 2017 fou signat el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de 
Vacarisses, l'Associació de Propietaris Forestals Entorns de Montserrat, i l’Associació Can 
Mimó, pastors i productors artesans, per a garantir que les activitats que es duguin a terme a la 
finca El Mimó s’adeqüin als objectius del projecte Life Montserrat. A l’esmentat conveni hi 
figuren com a “Annex 1 el Projecte bàsic i executiu de corral a Vacarisses”,  “Annex 2 Projecte 
ramader a Can Mimó – Vacarisses”, i l’”Annex 3 Contracte de conreu: Arrendament per a 
pastures”. 

De les accions de conservació del Projecte Life Montserrat, en concret la C3, es correspon a la 
implementació del sistema de pastura. 

Per complir els objectius del projecte Life Montserrat, a la finca El Mimó es va establir una 
explotació ramadera a la unitat de pastura 16 “Mimó Puigventós”. L’explotació ramadera 
seleccionada pel projecte Life Montserrat i l’Ajuntament de Vacarisses per gestionar la pastura 
per a la prevenció d’incendis en aquesta unitat va ser l’Associació Can Mimó, Pastors i 
Productors Artesans. 

Per garantir la viabilitat d’aquesta explotació es va realitzar la construcció d’un corral per a 
inicialment 100 cabres, ús dels camps de conreu i les instal·lacions ramaderes associades, tal i 
com es descriu al projecte de l’explotació ramadera de l’Associació Can Mimó, Pastors i 
Productors Artesans. 

L’Associació Can Mimó, Pastors i Productors Artesans, en data 12 d’abril de 2019, comunicà al 
Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural, el canvi de titular de 
l’explotació, passant a ser la societat “Can Mimó, Pastors i Productors Artesans, SL”, essent 
comunicat a l’Ajuntament de Vacarisses en data 15 d’abril de 2019, registre d’entrada núm. 
002515. 

El projecte Life Montserrat, en el marc de les accions d’implementació del sistema de pastura 
(Accions C3 del Projecte LIFE Montserrat), va assumir els costos de la construcció del corral a 
El Mimó, tal i com es va recollir el seu dia als pactes del conveni. 



 

3 

 

Atès que el finançament rebut des dels fons del projecte Life Montserrat va concloure el 2019, 
per tal de que es pugui continuar duent a terme aquest treball de neteja de sotabosc i 
manteniment d’aquest espai i amb la voluntat de mantenir els compromisos signats en el 
conveni del 2017, ja que  continua sent d’alta importància preservar aquest espai davant 
l’amenaça de possibles incendis forestals, es constata com element bàsic el mantenir l’activitat 
silvícola com eina cabdal per aquesta tasca, així com i en conseqüència, que el treball que es 
desenvolupi en aquest àmbit afavoreixi  l’enriquiment de la biodiversitat. 

Vistes les competències atribuïdes al Plenari de l’Ajuntament per l’art. 52.2.b) del Text Refós de 
la Llei Municipal i de Règim Local aprovat pel Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril.  

Atès que la Comissió Informativa de Serveis Territorials, reunida en sessió ordinària el dia 14 
de desembre de 2022, va dictaminar. 

Per tot això, i en ús de les atribucions que m'han estat conferides, proposo al ple municipal 
l'adopció dels següents  

A C O R D 

PRIMER.- Aprovar l’Addenda al conveni de col·laboració,  subscrit en data 12 de febrer de 
2017, entre l’Ajuntament de Vacarisses, l'Associació de Propietaris Forestals Entorns de 
Montserrat, i  l’Associació Can Mimó, Pastors i Productors Artesans, per a garantir la continuïtat 
del projecte Life Montserrat. 

SEGON.- Autoritzar i disposar la despesa per import 15.648 euros amb càrrec al grup del 
programa 1721 concepte 227 del pressupost general de l’Ajuntament per l’exercici 2022. 

TERCER.- Aprovar la despesa pluriennal per l’exercici 2025 per import de 5.216 euros. 

QUART.- Notificar el present acord a l'Associació de Propietaris Forestals Entorns de 
Montserrat, i a Can Mimó, Pastors i Productors Artesans, SL, per tal que es signi l’Addenda al 
conveni de col·laboració aprovada. 

CINQUÈ.-Trametre l’acord i còpia de l’addenda del conveni, a la Direcció General de Relacions 
Institucionals i amb el Parlament, depenent del Departament de Presidència. 

 

El Sr. Casas llegeix un paràgraf de la moció que resumeix aquesta: 

“Atès que el finançament rebut des dels fons del projecte Life Montserrat va concloure el 2019, 
per tal de que es pugui continuar duent a terme aquest treball de neteja de sotabosc i 
manteniment d’aquest espai i amb la voluntat de mantenir els compromisos signats en el 
conveni del 2017, ja que  continua sent d’alta importància preservar aquest espai davant 
l’amenaça de possibles incendis forestals, es constata com element bàsic el mantenir l’activitat 
silvícola com eina cabdal per aquesta tasca, així com i en conseqüència, que el treball que es 
desenvolupi en aquest àmbit afavoreixi  l’enriquiment de la biodiversitat” 

 

La Sra. Fuster diu que, tal i com van comentar a les comissions informatives, ells hi estan 
d’acord sempre que quedi clar que aquestes quantitats es destinin al projecte Life Montserrat i 
en concret a l’activitat de la silvopastura per la prevenció d’incendis, que és la filosofia de l’inici 
del projecte. 

Intervé la Sra, Miranda qui diu que també estan d’acord amb la proposta. 
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El Sr. Serna diu que ells, tot i creure necessari el projecte Life, estan en desacord amb la 
proposta doncs pensen que el projecte no l’hauria de finançar l’ajuntament, sinó la mateixa 
empresa que ho gestiona, encara que saben que es troba endeutada. 

Pren la paraula el Sr. Boada qui pregunta quantes cabres tenen en l’actualitat. 

El Sr. Alcalde explica que van començar amb unes 50 o 60 cabres i ara en tenen unes 140,  
que és el topall al que havien d’arribar. 

El Sr. Boada diu que ells s’abstindran doncs no veuen clar la manera com s’està portant, deu 
ser deficitària i a sobre l’ajuntament els han d’avançar 3 anys. Diu que potser estarien d’acord 
si es fes per anualitats, perquè podria ser que desapareguessin abans. 

El Sr. Alcalde diu que creu que ja està suficientment explicat per part de tots, es sotmet a 
votació i s’aprova amb el següent resultat:  

 

 MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR x x   x 

EN CONTRA   x   

ABSTENCIONS    x  

 

 

 
1.3.- PROPOSTA DEL REGIDOR D’INNOVACIÓ, COMUNICACIÓ I EFICIÈNCIA 
ENERGÈTICA, D’ACORD D’ADHESIÓ A L’AGENDA DIGITAL DELS MUNICIPIS DE 
CATALUNYA IMPULSADA PEL CONSORCI LOCALRET.- 
 
La governança de la transició cap a la digitalització i la sostenibilitat de les administracions 
públiques i els municipis és tot un repte en l’actualitat on operen processos de transformació de 
gran complexitat. Per avançar en aquesta transformació, mitjançant resolució de l’Assemblea 
General del Consorci Localret de data 12 de novembre de 2022, s’aprovà l’Agenda digital dels 
municipis de Catalunya. 

Aquesta Agenda s’emmarca en l’estratègia del municipi digital impulsada pel Consorci Localret en 
el mandat 2019-2023, consorci que té per missió acompanyar els ajuntaments en la transformació 
digital dels seus pobles i ciutats, i que està composat per 880 dels 947 municipis de Catalunya, les 
quatre diputacions, l'Àrea Metropolitana de Barcelona i vint-i-dos consells comarcals. 

L’estratègia del municipi digital persegueix la transformació digital dels municipis de Catalunya de 
manera sistematitzada i conjunta. Per al seu desplegament, l’any 2020 es va aprovar un pla 
estratègic on es van definir tot un seguit d' objectius estratègics i línies d'acció amb la finalitat 
d’aportar més valor públic als ajuntaments catalans. La composen tres elements complementaris: 
el metamodel de municipi digital, el nou servei d’acompanyament basat en el metamodel, i 
l’Agenda digital dels municipis de Catalunya. 

En aquest marc, l’Agenda digital dels municipis de Catalunya és el tercer element, i el resultat d’un 
procés d’anàlisi, reflexió i debat, amb la pretensió de definir la “caixa d’eines” que pot facilitar la 
definició d’estratègies per construir el futur digital dels municipis a mitjà i llarg termini, que s’ha 
formulat sobre la base de literatura acadèmica, agendes, plans i programes de la UE i d’altres 
nivells d’administració territorial, i també sobre la base dels aprenentatges compartits derivats dels 
projectes i iniciatives considerades d’èxit en aquesta matèria en l’àmbit municipal, i amb la 
participació activa dels municipis de Catalunya. 

Per tant, aquesta agenda sorgeix de la voluntat de construir consensos i compartir objectius 
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comuns per facilitar el desplegament més compassat dels municipis digitals catalans. 

En concret aquesta agenda té com a objectiu articular la transformació digital dels municipis de 
Catalunya, per fer front als reptes de present i futur, per assolir majors cotes de qualitat en els 
serveis oferts, eficiència en la gestió dels recursos públics, i satisfacció de la ciutadania i les 
empreses en la seva relació amb l’administració. És a dir, aportar orientacions per promoure que, 
des de l’àmbit local, s’articulin agendes compartides per a la transició digital dels municipis, de 
forma sostenible, que contribueixin a desenvolupar respostes innovadores més eficaces per als 
reptes del territori i a assolir els ambiciosos objectius que en el marc digital s’han marcat les 
diferents instàncies de govern per a la pròxima dècada. Podem parlar, per tant, d’una triple funció de 
l’Agenda: 

 
  - Ser un instrument promotor i facilitador per a la concreció d’estratègies, plans, i projectes de 
transformació digital. Amb l’objectiu de contextualitzar i oferir un conjunt de propostes conceptuals, 
substantives i operatives expressades per mitjà d’eixos estratègics, d’objectius i d’accions 
concretes a executar. Aspira, per tant, a promoure i facilitar la concreció d’estratègies, plans, i 
projectes de transformació, a formular alternatives, i ser un instrument per a la presa de 
decisions en els diferents marcs organitzatius o estructurals de les administracions 
catalanes. 
 
     -Servir d’agenda digital tipus, relacionada amb el metamodel del municipi digital, per 
proporcionar als ajuntaments una visió holística dels elements que intervenen en la 
transformació digital, i per tant, dotar-los d’un enfocament complert i integrador dels factors i de 
les peces que han d’explorar, per avançar en la transformació digital dels seus municipis. 
 
    - Servir d’espai de trobada, coordinació i priorització dels reptes i necessitats dels municipis per a 
la digitalització global dels pobles i ciutats del país. 

 
En aquest marc, per avançar i facilitar el desplegament dels objectius i de les accions establertes 
en aquesta Agenda com a model de la transformació digital de l’Ajuntament, cal que s’adoptin tot un 
seguit d’acords per a la seva adopció, així com per establir un model de governança per al seu 
desplegament. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior, reunida en sessió ordinària el dia 14 de 
desembre de 2022, va dictaminar, al Ple de l’Ajuntament proposo l’adopció del següent 
 

A C O R D 
 
PRIMER.- Manifestar l’adhesió de l’Ajuntament de Vacarisses a l’Agenda digital dels municipis 
de Catalunya, aprovada per Assemblea General de Localret el dia 12 de novembre de 2022. 

 
SEGON.- Nomenar el senyor Albert Salamé i Sabater, regidor d’Innovació, Comunicació i 
Eficiència Energètica, i el senyor Joan Flotats i Purcalla, auxiliar tècnic informàtic com a 
persones de referència per al desenvolupament de l’Agenda. 
 
TERCER.- Notificar aquest acord al Consorci Localret. 
 
 
 
El Sr. Salamé explica que de tant en tant s’adhereixen a les actualitzacions d’aquest tipus de 
coses, aquesta en concret és l’actualització de l’agenda digital del Consorci Localret per tots els 
municipis, n’hi ha adherits 850 de tot Catalunya dels 947 que hi ha, les 4 Diputacions, l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona i 22 Consells Comarcals.  
 
Intervé el Sr. Serna qui diu que hi estan a favor, que han valorat el conveni de l’ajuntament amb 
Localret i veuen amb bons ulls aquesta adhesió a l’agenda digital. 
 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat: 
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 MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X 

EN CONTRA      

ABSTENCIONS      

 
 
 
 
1.4.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA PER L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS PER 
SUPLEMENTS DE CREDITS FINANÇATS AMB ROMANENT DE TRESORERIA.- 

Resultant que, mitjançant providència de l’Alcaldia s'ha incoat expedient de modificació del 
pressupost mitjançant suplements de crèdits finançats amb el romanent líquid de tresoreria per 
a despeses generals procedent de la liquidació del pressupost de l'exercici 2021 tenint en 
compte la suspensió de les regles fiscals. 
 
Resultant que l'activitat que promou aquest Ajuntament a l'àmbit de les seves competències 
exigeix la realització de despeses de caràcter específic i determinat per als quals no existeixen 
o són insuficients els crèdits existents del vigent pressupost i que no poden demorar-se fins 
l'exercici següent, atès que podrien perjudicar-se els serveis i activitats que presta l'Ajuntament. 
 
Vist l'informe emès per la Intervenció Municipal sobre el compliment dels objectius d'estabilitat 
pressupostària i regla de despesa, i sobre la possibilitat d'utilització del citat romanent de 
tresoreria per a despeses generals que consten en l'expedient i tenint en compte la suspensió 
de les regles fiscals acordada per l'Acord del Consell de Ministres de 6 d'octubre de 2020, 
presentat al Congrés dels Diputats el 13 d'octubre de 2020 per a la seva autorització, i aprovat 
per aquesta Càmera en sessió de 20 d'octubre de 2020. Així mateix, conforme a l'Acord del 
Consell de Ministres de 27 de juliol de 2021, aprovat pel Congrés dels Diputats en sessió de 13 
de setembre de 2021, es manté la suspensió de les regles fiscals per a l'exercici 2022. 
 
Considerant el que preveu l'article 177 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals -TRLRHL-, i l'esmentat 
article 36.1-c) del Reial Decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del 
Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria 
de Pressupostos. 
 
En virtut del que s'ha exposat, previ dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior, 
reunida en sessió ordinària del dia 14 de desembre de 2022, al Ple de l’Ajuntament proposo 
l’adopció del següent: 
 

ACORD 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits mitjançant suplements de 
crèdits finançats amb el Romanent de Tresoreria per a Despeses Generals, el resum de la qual 
és el següent: 
 
 
 

PROG. ECONOM. DESCRIPCIÓ 
Crèdits 
Inicials 

Mod. que es 
proposa 

Crèdits finals 

151 227 Treballs realitzats per altres empreses  49.601,81 € 20.000,00 € 69.601,81 € 

161 622 Inversió nova en edificis i altres a construccions 331.900,00 € 15.000,00 € 346.900,00 € 
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161 623 Inversió nova en maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 762.846,06 € 30.367,12 € 793.213,18 € 

171 210 Reparació i manteniment infraestructures i béns naturals 170.070,19 € 32.000,00 € 202.070,19 € 

323 226 Despeses diverses en activitats Ensenyament 6.487,68 € 5.000,00 € 11.487,68 € 

323 622 Inversió nova en edificis i altres construccions 14.500,00 € 14.100,00 € 28.600,00 € 

326 227 Treballs realitzats per altres empreses  204.294,47 € 10.000,00 € 214.294,47 € 

330 226 Despeses diverses en activitats Joventut 71.482,08 € 8.700,00 € 80.182,08 € 

334 226 Despeses diverses en activitats Cultura 163.395,15 € 2.500,00 € 165.895,15 € 

920 212 
Reparació, manteniment i conservació de edificis i altres 
construccions 1.000,00 € 12.000,00 € 13.000,00 € 

920 221 Subministraments 67.512,31 € 7.700,00 € 75.212,31 € 

1532 622 Inversió nova en edificis i altres construccions 37.000,00 € 1.000,00 € 38.000,00 € 

      1.880.089,75 € 158.367,12 € 2.038.456,87 € 

 
 
SEGON.- Declarar necessàries i urgents les referides despeses i la insuficiència d'altres mitjans 
per al seu finançament, que es realitzarà mitjançant el Romanent Líquid de Tresoreria per a 
Despeses Generals per l'import de la modificació. 
 

Romanent previ A 3.320.138,13 

      

Romanent amb finançament afectat  B 306.420,33 

D.P.A  + D.I.P.P   -9.212,02 

Romanent per despeses generals (A-B) C 3.004.505,78 

Romanent despeses generals per finançament de projectes D 661.252,82 

Romanent despeses generals per despeses compromeses (A,D,AD) E 1.271.184,56 

Provisió contingències F 0,00 

Amortització del deute G 0,00 

Romanent despeses generals  (C-D-E-F-G) H 1.072.068,40 
Romanent per despeses generals utilitzats en expedients 
anteriors I 913.701,28 

Romanent per a despeses generals utilitzat en aquest expedient  J 158.367,12 

Romanent per a despeses generals que restarà lliure  k 0 

 
 
TERCER.- Exposar al públic l'aprovació inicial al tauler d'anuncis i al Butlletí Oficial de la 
Província per un període de quinze dies hàbils, comptats des del dia següent a la seva 
publicació al Butlletí Oficial de la Província, posant a disposició del públic la documentació 
corresponent, durant l'esmentat termini els interessats podran examinar la documentació i 
presentar reclamacions davant el Ple de la Corporació. 
  
QUART.- Que es doni compte al Ple de l'Ajuntament de les reclamacions i suggeriments que es 
formulin, que es resoldran amb caràcter definitiu, o en cas que no es presentin, l'acord 
provisional s'elevarà automàticament a definitiu. 
  
CINQUÈ.- L'acord d'aprovació definitiva i el resum per capítols de la modificació de crèdits 
haurà de publicar-se al Butlletí Oficial de la per a la seva vigència i impugnació jurisdiccional. 
 
 
El Sr. Alcalde explica que es tracta del darrer romanent que queda de l’exercici anterior, del 
que ja va comentar a comissions on anaven cadascuna de les partides exposades. 
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La Sra. Fuster diu que és cert que es va explicar una mica més que en d’altres ocasions, però 
tot i així segueixen veient partides amb imports substancials que no estan definides, a més 
troben una mancança de planificació en la línia que han anat veient per part de l’equip de 
govern des de l’inici de la legislatura, doncs es planifica tot a cop de necessitats sense 
planificació anterior. Per exemple, diu que hi ha un import de 20.000 € per estudis urbanístics 
que no els han detallat, un altre de 30.000€ per inversió en noves maquinàries i instal·lacions 
que tampoc està definida, per això creuen que ni els pressupostos ni les assignacions a les 
partides s’hagin de treballar d’aquesta manera, sinó que s’hauria de parlar prèviament amb tots 
els grups de l’oposició i definir les línies a seguir i veure-ho traslladat als pressupostos  
corresponents. 
 
El Sr. Alcalde pregunta a la Sra. Fuster de quina altra manera ho podrien fer, doncs hi ha un 
romanent en un any que venen d’una pandèmia, amb uns subministres elèctrics que s’han 
triplicat, han tingut tota la crisi de l’aigua....., es fa molt difícil fer un pressupost que s’adeqüi a 
això perquè tenien 1.000.000 € de romanent que no haguessin destinat al que han hagut de 
destinar-lo, gairebé tot a l’aigua i pagar subministraments. Diu que les darreres factures de llum 
dels pous de Can Serra, que eren un 9.000 o 10.000 €, actualment son de 20.000 €, per tant no 
poden fer previsions. Segueix dient que ja els va explicar que moltes d’aquestes partides 
anaven a suplir despeses que hi ha hagut extres amb tots aquests condicionants. 
 
La Sr. Fuster diu que son conscients de la pandèmia, però ja van començar sense pandèmia i 
els pressupostos eren els que eren,  i partides d’aigua amb aquestes concretes que els van 
descriure l’altre dia no veuen que la partida més gran sigui per aigua, per exemple, per això no 
acaba d’entendre ni comparteix els seus arguments. 
 
El Sr. Alcalde respon que hi ha temes d’aigua, de carrers, de parcs i jardins, partides que van 
coixes però, com ja saben, un pressupost no és exacte doncs, al llarg de l’any van succeint 
coses, a més es descuidava de dir l’augment de preu de les obres. Segueix dient que ells 
entenen el pressupost com una cosa viva que va canviant al llarg de l’any, per tant si tenen un 
romanent s’ha de destinar a aquelles prioritats o aquells llocs on falten diners. 
 
La Sra. Miranda diu que hi votaran a favor doncs, consideren que no es pot aturar el moviment 
de l’ajuntament i que mentre es presenten pressupostos i es poden aprovar és una manera de 
seguir amb naturalitat tot el que està engegat des de l’ajuntament. 
 
El Sr. Serna diu que després de revisar les dades que els va donar l’alcalde a les comissions 
informatives han vist que la primera partida de 20.000 € no van prendre nota d’on anaven 
destinats i demana saber on van. 
Segueix dient que la segona partida de 5.000 € era per l’edifici de l’ajuntament, la tercera 
partida per la xarxa d’aigua, la quarta per parcs i jardins, la cinquena de 5.000 € tampoc va 
prendre nota, la sisena al pati de l’escola, la setena per menjador i vetlladors, la vuitena per un 
educador, la novena per la colla Castellera, la desena per la millora de l’arxiu municipal, de 
l’onzena no tenen nota i la dotzena a la senyalització del carril bici. 
Per acabar pregunta on van destinades les 3 partides de les que no tenen informació i diu que 
creuen que no estan ben distribuïdes la resta de partides i per això s’abstindran. 
 
 
El Sr. Alcalde respon que la primera partida els van dir que era per fer estudis urbanístics, la 
partida d’ensenyament és per insonoritzar unes aules de l’Escola de Música i la 330226 és la 
que va al local de joventut, i l’última és la de subministraments de l’edifici. 
 
El Sr. Serna diu que la que li falta saber és l’onzena de reparació i manteniment d’edificis per 
un import de 12.000 €. 
 
El Sr. Alcalde respon que ara no té la informació però que després ja li dirà. 
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El Sr. Boada diu que li estranyen les despeses en cultura, doncs aquest any ja ha tingut moltes 
pujades. Per altra banda diu que no entenen que el romanent de tresoreria el posin al 
pressupost i en canvi es comprin ordinadors i impressores a llarg termini, i tota la inversió de la 
caldera de biomassa també es fa amb despesa plurianual fins el 2026.  
El Sr. Boada pregunta perquè s’ha triat aquest sistema de finançament. 
 
El Sr. Salamé respon que la compra d’ordinadors i impressores es fa per l’acord marc de 
l’ACM, com ho han fet fins ara, abans es feia externament a través d’una empresa, es feia una 
licitació i també es pagava anualment. 
 
El Sr. Boada pregunta si realment cal comprar 14 impressores a color, doncs amb la tecnologia 
d’avui en dia ho troben exagerat. 
 
El Sr. Salamé respon que s’ha fet una valoració de les necessitats de cada departament, i no 
es posen a color perquè sí, sinó que ja valoren que sigui necessari, doncs es fan molts cartells, 
tot i que tendeixen a imprimir cada vegada menys, i a més hi ha molts departaments que 
queden separats de l’edifici de l’ajuntament. 
 
El Sr. Boada diu que el que els sorprèn és que s’hagin de comprar 14 impressores de gama 
alta quan abans n’hi havia dues o tres, però si ara per les necessitats en calen 14 estan 
d’acord. 
 
El Sr. Salamé diu que amb l’import hi ha el manteniment i els consumibles, no han d’afegir res 
més. 
 
El Sr. Boada diu que son 20.000 € de les impressores i 16.000 € del manteniment, per això si 
divideixen els 20.000 € entre 14 impressores surten a 1.400 € per impressora. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat : 
 

 MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR  x   x 

EN CONTRA      

ABSTENCIONS x  x x  

 
 
 
  
1.5.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL UIPV,  SOBRE LES OCUPACIONS 
CONFLICTIVES I DELINQÜENCIALS  

El grup municipal d’ Unió Independent per Vacarisses (UIPV) en virtut de l'article 106.1 i 106.2 
del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, presentem per al seu debat, votació i aprovació si escau la següent proposta:  
 
A Vacarisses, al igual que a altres municipis de Catalunya hem pogut constatar com les 
ocupacions il·legals delinqüencials són un greu problema que fa la vida impossible als veïns 
que la pateixen i provoca un sentiment d’impotència a molts dels nostres ajuntaments i alcaldes 
perquè no tenen eines per restablir la convivència en els seus municipis.  
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Aquestes ocupacions són utilitzades sovint per màfies que s’aprofiten d’uns immobles que 
sabem que el propietari no farà res i que provoca que amb el pas del temps, la convivència i la 
pau social en molts barris i poblacions del nostre país es degradi enormement. 
 
Els propietaris no fan res perquè són immobles propietat d’entitats financeres, fons 
especulatius, la SAREB, o persones jurídiques considerades grans tenidors. Aquests 
propietaris no actuen judicialment, i es desentenen dels problemes que generen aquestes 
ocupacions delinqüencials. 
 
També a un mandat parlamentari per actuar contra les ocupacions i la usurpació d’habitatges 
on hi ha un major risc de l’acció de grups delinqüencials que han convertit l’ocupació en un 
negoci, minvant el dret de les persones vulnerables a adquirir un habitatge social i, a la voluntat 
del Govern de garantir la convivència i facilitar instruments per resoldre una situació que 
provoca greus conflictes i degrada comunitats i barris, quan els propietaris dels immobles no 
actuen per solucionar-ho. 
 
És per això que, des de Unió Independent per Vacarisses (UIPV) fem una crida als tribunals de 
justícia i a la fiscalia de Catalunya perquè implementin i apliquin, com ja fan a altres llocs de 
l’Estat, protocols que permetin uns tràmits ràpids i efectius per a desallotjar l’immoble ocupat 
il·legalment que genera greus problemes de convivència. 
 

Per tot això, el grup municipal de Unió Independent per Vacarisses (UIPV), presenta els 
següents acords: 

ACORDS 

PRIMER.- Instar a les institucions pertinents per donar eines als alcaldes i comunitats de 
propietaris per acabar amb l’ocupació d’immobles -pisos, finques, naus, i parcel·les en 
urbanitzacions- que provoquen greus problemes de convivència en l’entorn i generen alarma 
social entre els veïns, perquè es tracta d’una ocupació delinqüencial. 
 
SEGON.- Destinar a habitatge social els immobles recuperats per fer front a la falta d’habitatge. 
 
TERCER.- Impulsar la modificació del llibre V del Codi Civil de Catalunya i la Llei 
d’Enjudiciament Civil, relatiu als drets reals i processals, per facultar els ajuntaments i les 
comunitats de propietaris perquè puguin instar judicialment les desocupacions en aquells casos 
que generen alteració greu de la convivència i creïn alarma social. 
 
QUART.- Modificar la llei de l’habitatge i afegir una nova tipologia de conducta com a exemple 
d’incompliment de la funció social de l’habitatge. 
 
CINQUÈ.- Modificar la Llei d'Enjudiciament Criminal mitjançant la introducció d'una mesura de 
desallotjament en el termini màxim de 48 hores, des de la petició cautelar de desallotjament, 
quan els ocupants de l'immoble requerits no exhibeixin el títol jurídic que legitimi la seva 
permanència a l'immoble. 
 
SISÈ.- Modificar de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, per 
possibilitar que els ajuntaments puguin tenir instruments que els permetin intervenir contra els 
efectes perjudicials a la seguretat i a la convivència ciutadana que genera les ocupacions 
delictives i delinqüencials. 
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SETÈ.- Traslladar aquests acords al Govern de la Generalitat, a la Conselleria de Justícia, al 
Parlament de Catalunya, al Govern de l’Estat espanyol, al Congrés dels Diputats i al Senat, a 
l’Associació Catalana de Municipis, a la Federació Catalana de Municipis i a l’Associació de 
Municipis per la Independència. 
 
Intervé el Sr. Avilés qui explica que es tracta de la moció que van presentar el mes passat i, 
després de consultar-ho amb la resta de partits per a que poguessin aportar esmenes i com a 
resultat de la consulta, l’han tornat a presentar. 

Explica que han emplaçat la moció a l’entorn de Vacarisses, amb la seva problemàtica actual, 
igual que a d’altres municipis de Catalunya,  i dins dels acords insten a les institucions 
pertinents per tal que es pugui modificar la llei en diferents àmbits i es pugui dotar als 
ajuntaments dels recursos necessaris per poder actuar davant les ocupacions delinqüencials. 

Segueix dient que vol aclarir que de cap de les maneres parlen de les ocupacions que a 
vegades es duen a terme per famílies vulnerables doncs, això està subjecte a un habitatge 
social i,  per tant,  hi estan a favor. És per això que al segon punt de la moció demanen que es 
destinin a habitatge socials els immobles recuperats. 

La Sra. Fuster diu que han rectificat una mica l’anterior moció i es fa algun comentari respecte  
a les necessitats d’habitatge social per persones en estat vulnerable i precari, però segueixen 
insistint que aquesta és la gran situació que s’ha de resoldre,  perquè un gran nombre 
d’habitatges que tenen son de grans tenidors o entitats bancàries,  i son els que s’haurien de 
posar a disposició d’habitatge social. Segueix dient que, fins que no tinguin una llei estatal 
d’habitatge adequada, patiran aquesta situació. 

També diu que en aquesta moció es torna a insistir en les ocupacions delinqüencials, que 
existeixen i no les comparteixen però,  com van dir en l’anterior ple, aquestes ocupacions es 
resolen per la via dels cossos de seguretat, ja actuen els que han d’actuar i tornen a insistir que 
s’hauria de prioritzar i parlar de les necessitats d’habitatge per tota la població, que és la gran 
problemàtica. 

Intervé la Sra. Miranda qui diu que la moció és més adequada que l’anterior,  però tot i així 
demanar a fiscalia i jutges la millora de protocols que venen determinats pel que diu la llei i els 
jutges es limiten a aplicar aquesta llei........ A més modificar la llei de l’habitatge ja saben que 
els ajuntaments no tenen aquesta potestat, per acabar diu que s’abstenen. 

El Sr. Avilés diu que es cert que l’ajuntament no té la potestat de canviar les lleis, però el que 
volen és instar a les institucions perquè es pugui fer d’alguna manera. 

El Sr. Serna diu que després de valorar el nou redactat de la moció creuen convenient recolzar-
la, tot i que saben que és una tasca complicada d’assolir però no veuen amb mals ulls la seva 
aprovació, per això la votaran a favor. 

El Sr. Alcalde diu que segueixen dient el mateix que l’altra vegada, doncs si bé en el primer 
punt parlen d’instar a les institucions, en el tercer parlen d’impulsar quan també haurien de 
posar instar o modificar doncs sinó creuen que la moció no s’hauria de poder votar, però va ser 
ell el que al final va acceptar que s’entrés a ple. 

Per altra banda diu que creu que tampoc queda clar la diferència entre l’ocupació delinqüencial 
de la que no ho és, perquè amb això que demanen acabaran fent fora a gent de casa seva, 
gent que no ha pogut pagar casa seva, doncs això ara mateix està passant a Vacarisses. 

Explica que ja hi ha una diferència entre el que és ocupar un immoble que no estigui habitat 
habitualment, amb ocupar un que sí que ho estigui, doncs en un cas és un delicte lleu 
d’usurpació i l’altre és un delicte castigat amb penes de presó perquè també es juga una mica 
amb la por de marxar de vacances per si t’ocupen l’habitatge però aquesta no és la situació 
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habitual i a Vacarisses, que en coneixen les dades, que ells sàpiguen no ha passat mai, i que 
ocupin cases particulars si no recorda malament ha passat en dues ocasions. 

Segueix dient que poden estar d’acord amb alguna de les coses que diuen i és cert que 
generen alarma aquestes ocupacions però com ha dit la Sra. Fuster pensen que s’ha d’anar a 
l’arrel de la qüestió doncs hi ha molta gent a Catalunya que no té un habitatge i alguna cosa ha 
de fer. Li pregunta la Sr. Avilés què faria ell si el fessin fora de casa amb els seus dos fills, 
doncs les institucions a vegades no arriben on haurien d’arribar per manca de recursos. 

Per acabar diu que pensa que és una moció de base populista que barreja conceptes en molts 
casos per generar un estat d’alarma i confusió al voltant d’aquesta temàtica i que consideren 
que fins i tot pot ser perillós. 

Segueix dient que les jornades de la Diputació han il·lustrat que s’ha demostrat que les 
ocupacions irregulars no responen a una sola causa ni prenen una sola forma i per tant no 
poden tenir un tractament homogeni, que és el que es fa en aquesta moció, però de totes 
maneres com que en algunes coses hi poden estar d’acord s’abstenen. 

El Sr. Avilés diu que no tenen cap inconvenient en canviar els punts que parlen de modificar la 
llei i posar instar a les institucions a modificar la llei. 

Per altra banda el Sr. Avilés diu que tal i com està redactada la moció s’entén l’esperit 
d’aquesta, en tot moment es parla d’ocupacions delictives, en cap cas es parla de fer fora de 
casa seva a ningú encara que podria ser una situació extrema en un percentatge molt baix. 

El Sr. Alcalde respon que la realitat és la que és i no es tracta d’un percentatge molt baix, sinó 
que la majoria de gent que està ocupant és perquè l’han fet fora de casa seva. 

El Sr. Avilés diu que no ho comparteixen això. 

El Sr. Alcalde respon que son les dades que hi ha encara que no les comparteixin. Li pregunta 
al Sr. Avilés si recorda si abans de la crisi del 2008 hi havia ocupacions. 

El Sr. Avilés respon que no, que era gent que no podia pagar el préstec i que ara la realitat del 
municipi és que hi ha ocupacions delinqüencials com la que hi va haver als Caus o al Ventaiol, 
es tracta de gent violenta que té atemoritzats als veïns. 

El Sr. Alcalde diu que ells estan d’acord amb això però que en aquesta moció ho barregen tot i 
si això tira endavant doncs ho estan presentant arreu de Catalunya perquè saben que és un 
tema que crea conflicte, però no s’aprovarà perquè ho estan posant tot al mateix sac, no 
diferencien si es tracta d’una persona que l’estan fent fora de casa seva o una ocupació 
delinqüencial. 

Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat a la votació:  
 

 MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR   x x  

EN CONTRA      

ABSTENCIONS x x   x 
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2.- SOBREVINGUTS.- 
 
No n’hi ha. 
 
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA.- 
 
3.1.-DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS CELEBRADES PER LA JUNTA 
DE GOVERN LOCAL EL DIA 21 I 28 DE NOVEMBRE DE 2022, I EL 5 I 12 DE DESEMBRE 
DE 2022.- 
 
Es dona compte de les actes de les sessions relacionades.  
 
3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA 
SESSIÓ ORDINÀRIA (Alcaldia, del 372/2022, de 18/11/2022, al 400/2022 de 14/12/2022), 
(Medi Ambient i Responsabilitat amb l’Entorn, del 66/2022, de 2/12/2022, al 67/2022, de 
9/12/2022), (Obres i Serveis, el 57/2022, de 23/11/2022), (Sanitat, Tinença Responsable i 
Benestar Animal, el 24/2022, de 18/11/2022 al 25/2022 de 18/11/2022), (Urbanisme, del 
300/2022, de 16/11/2022, al 314/2022, de 12/12/2022), (Esports, el 29/2022, de 14/12/2022), 
(Educació, del 27/2022, de 18/11/2022, al 29/2022, de 28/11/2022), (Acció Social, del 78/2022, 
de 17/11/2022, al 86/2022, de 15/12/2022), (Organització Interna, el 16/2022, de 29/11/2022, al 
17/2022, de 29/11/2022).-  
 
Es dona compte dels decrets.  
 
 
3.3.- DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL.- 
 
 
3.4.- DONAR COMPTE DEL DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 398/2022, DE 14 DE 
DESEMBRE, PEL QUAL ES NOMENA LA SECRETÀRIA SUBSTITUTA DEL JUTJAT DE 
PAU DE VACARISSES.- 
 

DECRET DE L’ALCALDIA 398/ 2022 

Nomenament substitut/a de Jutjat de Pau de Vacarisses 

El DOGC del de juliol de 2018 va publicat l’ORDRE JUS/92/2018, de 27 de juny, sobre el 
nomenament de les persones idònies de secretaries dels jutjats de Pau de Catalunya, que 
substitueix de l’ordre de 28 de maig de 1991. 

Atès què l’Odre incorpora els canvis normatius aprovats durant el període de vigència de 
l’Ordre que ara es deroga, com ara els relacionats amb la creació de les agrupacions de 
secretaries de jutjats de pau o les successives lleis de procediment administratiu, com la Llei 
30/1992 i la Llei 39/2015 actualment vigent. 

Vist què l’Ordre JUS/92/2018 té per objecte regular el procediment de nomenament de la 
persona idònia que es faci càrrec de la secretaria del jutjat de pau dels municipis de menys de 
7.000 habitants, així com el procediment de nomenament de la persona substituta.  

En aquesta Ordre, concretament en el seu article 5 diu que l’Ajuntament podrà acordar el 
nomenament de la persona idònia que substitueix el/a titular del Jutjat de Pau quan es 
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produeixi causa habilitant i s’estableix, al seu article 4, els tràmits a seguir pel nomenament de 
la persona substituta. 

L’article 3 de l’esmentada Ordre estableix les condicions que ha de complir de la persona idònia 
que substitueix el/la titular, que són: 

“3.1 El nomenament de la persona idònia ha de recaure, necessàriament, en una persona que 
depengui de l'ajuntament que insta el nomenament. 

3.2 Les persones idònies nomenades per l'ajuntament o ajuntaments han de complir les 
condicions de capacitat i no incórrer en cap causa d'incompatibilitat per exercir el càrrec. 
Correspon a cada ajuntament la verificació del compliment de totes les condicions necessàries, 
incloses les relatives a situacions d'incompatibilitat. L'ajuntament ha de posar en coneixement 
del Departament de Justícia qualsevol circumstància que consideri oportuna i que pugui afectar 
el procediment de nomenament.” 

Atès que pel correcte funcionament del servei actualment  està nomenada la Sra. Montserrat 
Sánchez López com a substituta de la secretaria del jutjat de pau, nomenada amb caràcter 
permanent, i que per raons organitzatives es considera oportú que en endavant el càrrec de 
substituta de la secretaria del Jutjat de pau recaigui en la Sra. Cristina Sepúlveda Fàbregas. 

Ates que la Sra. Cristina Sepúlveda Fàbregas compleix es condicions establertes a l’article 3er 
de l’ORDRE JUS/92/2018, de 27 de juny, sobre les nomenant de les persones idònies de 
secretaries dels jutjats de Pau de Catalunya. 

De conformitat amb el que preveu l’article 53,1 i) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el text Refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

RESOLC 

PRIMER.- Nomenar la Sra. Cristina Sepúlveda Fàbregas amb número de document d’identitat 
43541574K  Secretaria idònia substituta de la secretaria del Jutjat de Pau de Vacarisses. 

SEGON.- Trametre al Departament de Justícia la resolució del nomenament de la persona 
idònia substituta de la titular del Jutjat de Pau de Vacarisses.  

TERCER.- Notificar el present acord a les persones interessades. 

QUART.-. Donar compte d’ aquest acord a la propera sessió plenària. 

 
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA.- 
 
El Sr. Alcalde informa de les dades de l’atur, que ha tornat a baixar en 11 persones i estan en 
una taxa d’atur del 7,88 %, molt per sota de la mitjana del Vallès Occidental i de Catalunya, 
actualment a Vacarisses hi ha 306 persones aturades. 
 
En relació a les queixes per pudors de l’abocador, diu que al desembre hi ha hagut 4 queixes i 
des de que es va començar el recompte hi ha 1.206 queixes. En comparació amb el mes de 
desembre de l’any passat n’hi van haver 13 i el desembre de 2020 en van haver 3. 
 
Per altra banda informa que creuen que és pertinent fer un pacte per la llengua que impliqui a 
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tots els actors de Vacarisses començant pel propi ajuntament i fer-ho extensiu a tot Vacarisses, 
evidentment a partits polítics, comerços, entitats, etc... 
 
El Sr. Alcalde també diu que demanaran una reunió amb la directora de qualitat ambiental la 
Sra. Mireia Boya, perquè un cop situada, tingui coneixement d’aquests episodis de pudors que 
hi ha a Vacarisses, que tot i que ja li han traslladat, volen fer-ho de viva veu. 
 
En resposta a algunes preguntes de l’anterior ple, el Sr. Alcalde diu que al pavelló l’any 2019 hi 
havia 216 socis, el 2020 hi havia 202 , el 2021 n’hi havia 215 i el 2022 en tenen 297, amb el 
conseqüent creixement. 
Per altra banda diu que presentaran una demanda contra Endesa per la tardança en la 
connexió del pou de Torreblanca quan ho tinguin tot recollit. 
 
També explica que han obtingut una primera subvenció de 60.000 € de Diputació de Barcelona 
i una altra segona de 160.000 € més per pagar temes relacionats amb l’aigua com el 
generador, benzines, lloguer, doncs quan Esquerra va demanar que hi haguessin partides 
destinades a tots els municipis de Catalunya que estan patint la sequera o restriccions els van 
dir que no. 
 
A continuació dona les dades de la despesa en Festa Major des de l’any 2013: 
 
2013: 46.000 € 
2014: 42.000 € 
2015: 37.000 € 
2016: 37.000 € 
2017: 34.000 € 
2018: 37.000 € 
2019: 39.000 € 
2020: 25.000 € 
2021: 46.000 € 
2022: 51.000 € 
 
També diu que haurien d’estar orgullosos de que en el pressupost de 2022 de Vacarisses el 
3,34 % anés destinat a Cultura, tenint en compte que fa molts anys que partits d’Esquerra 
demanen que el pressupost de la Generalitat arribi al 2% i que aquest any, si es pot aprovar, hi 
arribarà doncs com ells diuen la cultura els farà lliures. 
 
Per acabar, en relació als robatoris en habitatges diu que al 2018 n’hi van haver 36, el 2019 n’hi 
van haver 75, va ser quan es van començar a posar moltes de les càmeres que hi ha 
actualment. El 2020 hi van haver 32, el 2021 van ser 10 i el 2022 en porten 21. 
 
Demana la paraula la Sra. Moreno per preguntar si aquestes dades son relatives a tot 
Vacarisses. 
 
El Sr. Alcalde respon que sí. 
 
 
 
5.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
Intervé la Sra. Fuster qui demana les dades de les tones entrades a l’abocador. 
 
El Sr. Alcalde respon que no les té perquè no li han passat. 
 
En relació als captadors permanents la Sra. Fuster demana que els hi aclareixin el nombre de 
captadors instal·lats, des de quan ho estan i si ja poden disposar d’alguna dada. 
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També pregunta si ja s’ha modificat l’interior de la Deixalleria i si s’ha fet entrada de tots els 
productes que estaven a fora. 
Adreçant-se al regidor de Mobilitat li diu que no ha vist el correu que li va dir que li havia enviat 
en relació als usuaris de bus i que li va demanar si li podria fer arribar al correu on habitualment 
li fan arribar les convocatòries de plens i comissions informatives però de moment no ho té. 
 
El Sr. Casas respon que els captadors ja estan instal·lats com van comentar fa dos plens però 
hi havia una confusió perquè hi va haver el cas d’un particular que se li va consultar si es podia 
instal·lar a casa seva però al final no va caler. Diu que passat festes la UPC faran una revisió 
final per començar a recollir dades i poder tenir els informes. 
 
En relació a la Deixalleria, el Sr. Casas explica que la part que es va cremar s’ha netejat, s’han 
tret els elements que hi havia dins i el que es va acordar per evitar que segons quins productes 
estiguin sota de la Deixalleria, es farà un petit cobert a la part exterior que estarà obert només 
durant les hores de servei. Explica que ja es va fer el peritatge i aviat es començarà a fer 
aquest cobert exterior, s’ha fet una neteja interior del local però falta per fer la instal·lació 
elèctrica per poder treballar-hi dins i poder funcionar amb normalitat en unes setmanes. 
 
El Sr. Salamé diu que és cert que no ha pensat en enviar-li les dades al correu personal però 
de totes maneres , com ja li ha dit moltes altres vegades, té el departament d’informàtica al seu 
servei per arreglar el seu correu corporatiu com a regidora de l’ajuntament, perquè a més és de 
l’únic del que ell es pot responsabilitzar de que li arribin les coses. Diu que de totes maneres en 
pren nota i li enviarà al seu personal. 
 
La Sra. Fuster diu que l’Alcalde mateix ha llegit dades d’altres qüestions, per tant també les 
podria haver portat i haver-les llegit aquí, a més com ja ha dit totes les altres dades les rep a 
l’altre correu i han anat funcionant així, de totes maneres creu que només llegir aqeustes dades 
no hagués estat tan complex. 
 
El Sr. Salamé diu que no es tracta de que sigui complex sinó que no ha portat les dades perquè 
ell ja comptava haver-li enviat com va fer fa més d’un més i és responsabilitat de tothom tenir 
les eines funcionant. 
 
Intervé la Sra. Miranda qui torna a demanar que es faci un mínim de manteniment de la 
carretera d’Olesa doncs avui mateix ha vist a una senyora caminant per la carretera i no sap 
com no l’han atropellat. 
 
El Sr. Alcalde respon que té tota la raó, que  justament un dia d’aquests es va arreglar la 
parada de bus i s’han fet requeriments a les cases de les que surt la vegetació, a més la 
setmana passada a causa dels senglars hi ha tot un punt amb pedres pel mig que s’han de 
tornar a netejar. 
 
La Sra. Miranda diu que hi torna a haver molts senglars per tot el poble i pregunta si s’està fent 
alguna cosa.  
 
El Sr. Alcalde respon que això és molt complicat perquè les actuacions que es puguin fer dins 
dels nuclis habitats quan causen moltes molèsties com el tema de les gàbies i en son 
conscients però és molt complicat, li diu que li agafa el prec. 
Intervé el Sr. Serna qui diu que s’adhereix al prec de la regidora del partit socialista sobre la 
neteja de la carretera d’Olesa doncs es tracta d’una reivindicació antiga dels veïns. 
En relació a la reunió amb el Consell de seguiment de l’abocador pregunta des de quan tenia 
informació l’ajuntament de l’aturada de les inversions de 90.000 € previstes a la façana del CTR 
per evitar que les molèsties ocasionades als veïns i veïnes de Vacarisses, i perquè no van 
informar a l’oposició en aquell moment. 
També pregunta al Sr. Alcalde quina opinió té de la informació que va donar un dels 
representants de l’abocador que venia a dir que una vegada assolides les tones per la clausura 
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estarien pendents dels assentaments. 
Per últim adreçant-se al Sr. Casas li pregunta on s’ha instal.lat el captador que havia d’anar a la 
Carena Llarga. 
 
El Sr. Casas respon que el captador que havia d’anar a un terreny privat de la Carena Llarga 
està instal·lat a Carena Llarga mateix doncs així ho preveia l’estudi de la UPC. 
 
En relació a l’aturada de les inversions el Sr. Alcalde diu que ell no va entendre que hi hagués 
una aturada doncs aquest any al pressupost hi ha 3 milions d’euros, però es va plantejar què 
passava amb aquest equipament, doncs tal i com es va explicar a la comissió, hi ha dades que 
indiquen que cada vegada hi haurà més municipis que separin la FORM. Afegeix que fins i tot 
es va dir que havien fet reparacions a la façana i aquest any s’hi posen 3 milions subvencionats 
per l’Agència Catalana de Residus, per tant el que es va dir és que hi ha un replantejament. 
Pel que fa als assentaments diu que les tones que han d’entrar son invariables, 
independentment de que hi hagi assentaments, explica que és evident que hi haurà 
assentaments però no per aquest motiu han d’entrar més tones. 
 
El Sr. Serna diu que aquesta és l’explicació del Sr. Alcalde però que ell era present a la reunió i 
es va dir clarament que s’havia aturat la inversió de 90.000 € perquè no trobaven interessant 
invertir 90.000 € per 4 dies, com ha dit el Sr. Alcalde. 
 
El Sr. Alcalde aclareix que ell no ha dit això sinó que estava reproduint el que va dir el 
representant de l’abocador a la reunió. 
 
El Sr. Serna insisteix que si hi havia una subvenció de 90.000 € per arreglar la façana, patint 
com estan patint les olors, només s’han arreglat pedaços, com va dir el gerent del CTR, per 
tant hi podien invertir més. Segueix dient que es cert que es va dir que estaven previstos els 3 
milions d’euros igual que també ho estaven els 90.000 € que no s’han executat. 
Li torna a preguntar al Sr. Alcalde si ell sabia que s’havia aturat aquesta inversió i perquè no va 
informar a l’oposició doncs ells no en sabien res, li van preguntar al Sr. Peraire però no els va 
donar aquesta informació. 
Per acabar el Sr. Serna torna a demanar al Sr. Alcalde la seva opinió sobre el que va dir el 
representant de l’abocador o no ser que encara tingui clar que quan s’arribi a les tones 
abocades es tancarà l’abocador. 
 
El Sr. Alcalde respon que ell ho té clar i que saben des de fa 20 anys que un dels seus 
objectius és tancar l’abocador, a més hi ha un Pla Especial de Tancament que implica que hi 
hagi unes determinades tones i això és el que ell defensarà aquí i on calgui, i tant la consellera 
com el director de l’Agència Catalana de Residus ho han manifestat així.  
Segueix dient que també es va parlar de la FORM que la volien posar al frontal i ell s’hi va 
oposar dient-los que ja hi havia prou d’instal.lacions d’aquest tipus a Vacarisses i és per això 
que la FORM no va venir. Torna a dir que l’actual govern defensarà sempre el pla de 
tancament , quan entri la darrera tona s’ha de tancar i aplicar el pla, ni assentaments ni res, 
almenys aquesta és la seva determinació i capteniment. 
 
Pren la paraula el Sr. Boada qui diu que mai s’ha intentat construir la planta de la FORM, sinó 
que sempre s’ha anat a ampliar Can Barba. 
 
El Sr. Alcalde respon que no. 
El Sr. Boada diu que mai s’ha presentat un projecte per fer la FORM, sinó que el Consell 
Comarcal i el Consorci han apostat sempre per Can Barba. 
 
El Sr. Alcalde respon que no és cert, explica que el Consorci de Residus del Vallés es va 
adreçar a l’ajuntament i els va preguntar si estaven a favor de que es posés la planta de la 
FORM allà i ell va respondre que no i arrel d’això es va fer l’ampliació de Can Barba. 
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El Sr. Boada diu que en aquell moment l’alcalde era el Sr. Canongia. 
 
El Sr. Alcalde diu que en aquest mateix mandat els han tornat a plantejar de construir la FORM 
i ell ha tornat a dir que no hi estan d’acord i llavors és quan es replanteja i es fa el que s’està 
fent a Can Barba. 
 
El Sr.  Boada diu que es va dir que l’abocador es tancava el 2023 però a la reunió ja va quedar 
ben clar que no seria així i els ponents que hi havia a la reunió no tenien clar quan es tancaria i 
si com tothom diu s’obligarà a les grans ciutats a fer recollida selectiva i separar l’orgànica el 
CTR no tindrà sentit, però d’aquí a que passi això, hi haurà fracció orgànica al CTR per tant 
s’haurien de plantejar quines millores es poden fer per evitar molèsties als veïns. Afegeix que el 
Sr. Serna té raó amb els 3 milions d’euros doncs d’aquí a que ciutats com Terrassa o Sabadell 
puguin fer la recollida de matèria orgànica per separat va per llarg. 
 
El Sr. Alcalde diu que ell ha explicat el que es va dir però en cap moment ha dit que ell hi 
estigui d’acord, doncs no ho està. Explica que el que ells s’estan plantejant és si cal fer una 
inversió d’un milió d’euros, no dels 90.000 € que diu el Sr. Serna, que havien de venir de 
l’Agència Catalana de Residus. Diu que s’han fet alguns arranjaments que no son suficients, a 
més quan Terrassa i Sabadell es posin a fer recollida de la orgànica, a més de que Can Barba 
estigui preparat hauran d’anar a d’altres centres de tractament perquè son dues de les ciutats 
més habitades de Catalunya. 
Segueix dient que tampoc estan d’acord amb que s’entrin menys tones de l’abocador per 
allargar-li la vida, quan es diu que el tancament serà pel 2023 és perquè es calculen les tones 
que s’entren mensualment enguany però les ultimes dades estan baixant i més que baixaran 
perquè intentaran allargar-li la vida, però ells lluitaran i treballaran perquè es tanqui el 2023. 
 
El Sr. Boada diu que el que no poden fer es obligar a que entrin les tones pendents, i com els 
van dir estan parlant d’uns residus que van a vas i d’altres que van a la cel.la d’inertitzats que 
no tenen res a veure i per tant no poden barrejar-ho tot, els residus industrials que van a vas 
duraran anys. 
 
El Sr. Alcalde diu que és així però que aquests residus no fan pudor. 
 
El Sr. Boada segueix dient que l’empresa podrà rebaixar les tones a entrar per molt que 
l’ajuntament vulgui que s’aboqui més per tancar. 
Per altra banda el Sr. Boada fa un prec, demana que igual que es retransmet el ple  també es 
retransmeti quan parla el públic doncs seria interessant per tota la població. 
 
En relació a la nova ubicació de la brigada pregunta si ja han fet el trasllat o si hi ha algun 
problema. 
 
El Sr. Casas respon que ja els van informar durant el ple anterior que la intenció era fer el canvi 
d’espai aquest estiu però amb els problemes de l’aigua no van tenir temps i ara falta que els 
donin la llum, s’ha d’arreglar el sostre, fer els vestidors i banys... i un cop fet tot es farà el 
trasllat de tot. 
 
El Sr. Boada diu que a ell li havia arribat que hi havia algun problema amb el forjat. 
 
El Sr. Casas respon que l’arquitecte s’ho va mirar en el seu moment i no els va comentar mai 
que hi hagués cap problema, sinó no l’haguessin comprat. 
El Sr. Boada diu que hi ha acords que prenen a la junta de govern que creu que serien 
interessants de tractar a les comissions informatives, per exemple el tema de l’estabilització, 
doncs sinó es miren les actes de les juntes no se n’enteren. Demana al Sr. Alcalde poder tenir 
pel proper ple la relació de places que es convoquen de funcionaris i laborals amb noms i 
cognoms. 
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El Sr. Alcalde respon que el que s’estabilitza son places, no persones. 
 
El Sr. Boada respon que li agradaria saber el nom de la persona que té la plaça. 
 
El Sr. Alcalde torna a dir que el que s’estabilitza son places i no persones. 
 
El Sr. Boada diu que al tractar-se d’un concurs de mèrits, la persona que ocupa la plaça és la 
que s’estabilitzarà i això és el que ell vol saber i anirà a Recursos Humans a demanar-ho. 
 
El Sr. Alcalde diu que totes les propostes que s’aproven per Junta de Govern no poden passar 
per comissions informatives i que el que ell pot trobar important pels altres no ho sigui, per tant 
creu que el que han de fer com a regidors és mirar-se les juntes de govern. 
 
El Sr. Boada diu que això és el que fan, mirar-se-les totes, igual que els decrets d’alcaldia amb 
els que també aproven temes competència de l’alcalde. 
 
El Sr. Alcalde diu que hi ha una llei que ho regula, que no és ell qui decideix què va a ple o a 
junta de govern ni el que es pot fer per decret. 
 
Per acabar, el Sr. Boada pregunta si es tornaran a reunir per tractar el tema de l’aigua o no. 
 
El Sr. Alcalde respon que ja els ho han dit altres vegades, que no faran reunions fins que no 
sàpiguen la connexió del pou del Palà. 
 
El Sr. Boada pregunta si encara no tenen les analítiques i que segons paraules del Sr. Alcalde 
a l’agost havia d’estar en funcionament. 
 
El Sr. Alcalde respon que ell no fa les analítiques i que la connexió tal i com ell va dir estava 
feta al setembre i demana al Sr. Boada que no li passi a ell responsabilitats que no li toquen. 
 
El Sr. Boada diu que hauran de denunciar també als de les analítiques per tardar tant en donar 
un informe sanitari d’aquestes instal·lacions. 
 
Intervé la Sra. Moreno qui pregunta si s’estan fent proves amb l’enllumenat perquè a vegades 
s’encenen quan encara és de dia. 
 
El Sr. Casas respon que els llums de Nadal van amb l’enllumenat públic i aquests dies 
l’empresa de manteniment esta revisant quadres elèctrics, diu que avui mateix al migdia davant 
de l’ajuntament els llums estaven encesos perquè hi estaven fent proves. 
 
 
Essent les 20:13 el senyor alcalde - president dona per finalitzada la sessió de la qual estenc la 
present acta i en dono fe firmant al peu  amb el  president. 
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